
 
ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. 

 
Složení a období: 

Revizní komise (dále jen RK), zvolená 10. 4. 2022 na současné volební období pracuje 
ve složení: Nikola Havrdová, Petr Kotlaba, Jan Kováč, Radek Říha a Stanislav Zámečník. Zde 
předkládá zprávu za období (mezi členskými shromážděními) od 14. 4. 2023 do 13. 4. 2024. 
 
Činnost během roku: 
 V aktuálním období se RK scházela na svých schůzích prostřednictvím aplikace MS 
Teams, a to 10x. Dále se uskutečnila návštěva za účelem vlastní kontrolní činnosti na Zlobici 
1x. Mimo výše uvedené se členové RK účastnili jednání dalších útvarů Svazu na pozvání a to 
více než 20x. 
 RK obdržela 2 podněty k řešení. 
 
Řešené kontrolní úkoly:  
Zde je uvedený výtah z každého tématu, podrobné zpracování zájemce najde 
v dokumentech na stránkách Svazu (dlaždice O nás, Revizní komise). 
 
1. RK si stanovila provedení kontroly plnění usnesení vybraných orgánů: 

o Předsednictvo: Bylo zkontrolováno 10 zápisů. Většinou roku se táhnou témata: web, vlk a 
finanční situace. Kromě toho byla řešena konkrétní provozní témata. Podrobnou zprávu 
naleznete na webu (o nás/revizní komise). Předsednictvo a vedení Svazu pracuje 
svědomitě a s nasazením ve prospěch členů celého Svazu a jejich zvířat. Problémy, které 
při fungování spolku nastanou, řeší neodkladně a ku prospěchu všech členů Svazu.  

o Spolková rada: V rámci svých pravomocí daných Stanovami přijímá SR zásadní usnesení, 
popř. úkoluje Předsednictvo. Většina úkolů je trvalého charakteru (náhrada újmy, 
propagace spolku, blokované finanční prostředky, schvalování úprav ŠP a návrhů nových 
dotací …) SR byla v roce 2023 svolána celkem třikrát, odvádí svoji činnost řádně a 
svědomitě bez nutnosti návrhu změn. Vyskytující se problémy jsou neodkladně řešeny 
jednotlivými členy SR. 

o RPKK: Usnesení tohoto orgánu jsou z valné části plněna, váznou některá, která závisí na 
třetích stranách (nákupy vah na mléko, celorepublikový status). RPKO: Plní své vlastní 
usnesení o pravidelných schůzkách a dořešila změny ve stanovení báze a zatřídění jehnic. 
Nejednotně se ovšem postupuje v případě neodpovídající vlny u klasifikace beranů, 
zveřejňování katalogů trhů v termínu stanoveném RPKO je plněno asi z 80%. Skupina 
usnesení „PH platná pro podzimní trhy“, „beránci s chybným původem budou vyřazeni“ a 
„ termín pro předávání dat do PK“ se neplní často nebo i vzájemně kolidují.  

2. Kontrola hospodaření za rok 2023: 

V rámci letošní kontroly se RK zaměřila na účty cestovného, darů, odpisů pohledávek a odpisů 
majetku. Doklady byly shledány v pořádku zatříděné, majetek včetně středisek šlechtitelů je 
evidován důkladně. Chyběl interní předpis pro odpis pohledávek a položky darů byly účtovány 
neadresně. Rozvaha a výsledovka nemohly být k datu kontroly (19.3.2024) uzavřené, nedošly 
veškeré platby dotací. 



3. Řešené podané podněty: 

o RK byla požádána RPKO o ověření platnosti mandátu zástupce Klubu chovatelů LA. 
Telefonátem předsedy bylo zjištěno, že mandát je propadlý. Všem klubům byla koncem 
roku 2023 nabídnuta pomoc s formalitami při své činnosti a klubu LA mimo to ještě i 
v dřívějším termínu. Tato nabídka je v rámci časových možnosti členů RK trvalá. 

o Krajská rada ZČ kraje požádala o přehled dotací na krajské akce a Zlobici. Přehled je 
zpracován v zápise z kontroly hospodaření a visí na stránkách. 

4. V návaznosti na loňskou kontrolu archivu si RK dala za úkol založit v něm složku k RK 
počínaje minulým volebním obdobím a tento úkol splnila. Materiály z minulé RK byly na 
Zlobici předány. 

Doporučení Revizní komise: 
 K odpisu pohledávek mít k dispozici interní předpis a položky darů zaúčtovávat a i na 

dokladech vést adresně. 
 Minimalizovat objem finančních prostředků na účtu RB. Banka má značné aktivity v Rusku. 

V důsledku toho nelze vyloučit problémy buď spojené s útlumem těchto aktivit, nebo 
s přístupem k dolarovému financování. 

 Ve větší míře dbát na plnění usnesení zejména RPKO. 
 Informovat členy Svazu (jako majoritního akcionáře) o činnosti a ekonomice Oveko a.s. 

alespoň rámcovým způsobem. 

Informace členské základně: 
 RK děkuje za lepšící se komunikaci s kluby a kraji, které již zasílají pozvánky a zápisy 
z akcí. Povinnost zasílání pozvánek a zápisů z jednání všech útvarů Svazu k rukám předsedy 
vyplývá ze Stanov, ale podstatné je, že RK nabízí pomoc při přípravě a průběhu zasedání 
zejména těm (krajům, klubům), které se dlouho nesešly, nemají zvolené zástupce nebo si 
s čímkoliv nevědí rady. Obracejte se na kteréhokoliv člena RK! Zasedání je možné připravit 
fyzicky, nebo přes internet. Ukázkou dobré spolupráce na počátku tohoto kalendářního roku 
je založení Klubu kozy hnědé krátkosrsté, kdy se přípravný výbor (složený z nováčků ve Svazu) 
obrátil na předsedu RK s prosbou o zajištění formalit. 

Závěr: 
 Účetnictví Svazu je vedeno řádně a přehledně, doklady jsou archivovány a obsahují 

informace o předmětu platby. 
 RK konstatuje, že činnost Svazu probíhala dle platných Stanov a o majetek bylo pečováno 

v souladu s pravidly řádného hospodaření. 

 


